
Laodicea sau Filadelfia? 
 

Recent, la îndemnul unui e-mail pe care l-am primit recent, am studiat ultimele două dintre cele 
șapte biserici enumerate în Apocalipsa capitolul 3 și am crezut că sunt destule puncte 
interesante și importante în acest studiu pentru a vă împărtăși aceste lucruri. 
 
În timp ce am studiat despre Laodiceea și Filadelfia, a trebuit să mă-mi pun întrebare, și vă pun și 
vouă aceeași întrebare; Care dintre aceste două biserici reprezintă astăzi Biserica Adventistă de 
Ziua a Şaptea? Sau ar putea oare ca ambele aceste biserici să reprezinte două grupuri diferite în 
cadrul adventismului? 
 
James White explică că Biserica din Filadelfia se aplică perioadei marii dezamăgiri din 1844, când 
solia Sanctuarului tocmai atunci era înțeleasă, iar aceasta a fost și consensul altor lideri de 
gândire din acea perioadă. 
 
Iată ce scrie James White în Volumul 1 din ”The Second Advent Review and Sabbath Herald”, 9 
iulie 1851:  
„‘iată ți-am pus înainte o ușă deschisă’ Această ușă o deschide Hristos, în timp ce El o închide pe alta. 
Întrucât biserica din Filadelfia nu se aplică pentru nicio altă perioadă decât timpul de încheiere a celor 
2300 de zile, când Hristos și-a închis lucrarea pentru lume în Sfânta și a deschis ușa din Sfânta 
Sfintelor, concluzia pare irezistibilă că ușa deschisă și cea închisă din Apocalipsa 3:7, 8, se referă la 
schimbarea poziției și lucrării marelui nostru Mare Preot în sanctuarul ceresc.” 
 
Acum, să citim ce a scris apostolul Ioan despre biserica din Filadelfia, a șasea dintre cele șapte 
biserici menționate. Apocalipsa 3:7-13, „Îngerului Bisericii din Filadelfia scrie-i: „Iată ce zice Cel 
Sfînt, Cel Adevărat, Celce ține cheia lui David, Celce deschide, și nimeni nu va închide, Celce închide, și 
nimeni nu va deschide: „Știu faptele tale: iată ți-am pus înainte o ușă deschisă, pe care nimeni n'o 
poate închide, căci ai puțină putere, și ai păzit Cuvîntul Meu, și n'ai tăgăduit Numele Meu. Iată că îți 
dau din ceice sînt în sinagoga Satanei, cari zic că sînt Iudei și nu sînt, ci mint; iată că îi voi face să vină 
să se închine la picioarele tale, și să știe că te-am iubit. Fiindcă ai păzit cuvîntul răbdării Mele, te voi 
păzi și Eu de ceasul încercării, care are să vină peste lumea întreagă, ca să încerce pe locuitorii 
pămîntului. Eu vin curînd. Păstrează ce ai, ca nimeni să nu-ți ia cununa. Pe celce va birui, îl voi face un 
stîlp în Templul Dumnezeului Meu, și nu va mai ieși afară din el. [Acum fiți atenți la restul 
versetului 12] Voi scrie pe el Numele Dumnezeului Meu și numele cetății Dumnezeului Meu, noul 
Ierusalim, care are să se pogoare din cer de la Dumnezeul Meu, și Numele Meu cel nou. Cine are urechi, 
să asculte ce zice Bisericilor Duhul.” 
 
Aceasta înseamnă că cei care aud vor face la fel și cu înțelegerea. Acest lucru este potrivit cu ceea 
ce a spus Solomon în Proverbe 4:7 când a scris: „Iată începutul înțelepciunii: dobîndește 
înțelepciunea, și cu tot ce ai, dobîndește priceperea.” Cu alte cuvinte, este ceva important aici, așa că 
acordați o atenție deosebită. 
 
Vorbind despre cei care au toate caracteristicile Filadelfiei, împreună cu cele trei lucruri tocmai 
menționate în textul de mai sus, Ellen White identifică biserica din Filadelfia ca fiind biserica 
celor 144.000. Observați cu atenție ce spune ea în cartea Scrieri Timpurii, pagina 15: „Cei 144 000 
erau toți sigilați și perfect uniți.  [Oh, cat de mult tânjesc după acea zi, voi nu? Acesta va fi un 
timp în care tot poporul lui Dumnezeu va vorbi același lucru] Pe frunțile lor scria: Dumnezeu, 
Noul Ierusalim, și mai era o stea strălucitoare în care era scris Numele cel nou al lui Isus. Văzând 



starea noastră fericită, sfântă, cei răi s-au umplut de mânie și s-au repezit cu violență ca să pună 
mâna pe noi pentru a ne arunca în închisori; dar noi am întins mâna în Numele Domnului și ei au 
căzut neajutorați la pământ. Apoi, s-a văzut că sinagoga lui Satana știa că Dumnezeu ne iubea pe noi 
cei care ne puteam spăla unul altuia picioarele și îi salutam pe frați cu o sărutare sfântă, și ei 
[sinagoga lui Satana] s-au închinat la picioarele noastre. 
 
Pentru că acesta este un punct important, vreau să observați încă o dată asemănările dintre ceea 
ce spune Biblia despre biserica din Filadelfia și modul în care Ellen White îi descrie pe cei 144.000. 
 
Biblia spune că cei din Filadelfia ar avea numele lui Dumnezeu scris pe ei, cetatea lui Dumnezeu, 
care este noul Ierusalim scris pe ei, și noul nume al lui Isus scris pe ei, iar citatul pe care tocmai l-
am citit din Scrieri Timpurii spune aceleași trei lucruri va fi scris pe cei 144.000. Aceasta este o 
dovadă concludentă că cei care au caracteristicile celor menționați în biserica din Filadelfia și cei 
144.000 sunt unul și același grup. 
 
Într-un articol din septembrie 1850 al Advent Review Publishing Committee, care a fost compus 
din Hiram Edson, David Arnold, George W. Holt, Samuel W. Rhodes și James White, și dacă ești 
familiarizat cu numele pionierilor, vei recunoaște pe acești bărbați ca fiind lideri în mișcare de la 
început. Acești bărbați au lăsat o înregistrare permanentă a poziției lor față de adevărata biserică 
a lui Dumnezeu din ultimile zile, deoarece articolul afirmă următoarele: „Acum, la fel de sigur că 
biserica din Filadelfia este adevărata biserică a ultimelor zile, la fel de sigur este faptul că cei 144.000 
sunt pecetluiți, chiar înainte de venirea Domnului”. 
 
Puteți găsi această declarație și informațiile anterioare despre comitetul de publicare în The 
Advent Review, volumul 1, 1850. 
 
Ei bine, ar spune cineva, dar este oare Spiritul Profetic de acord cu comitetul de publicare în acest 
punct de vedere? Da, sigur! După citarea versetelor din Apocalipsa 14:1-5, care este o descriere a 
celor 144.000, Ellen White spune: „Aceste versete descriu caracterul poporului lui Dumnezeu pentru 
aceste ultimele zile”. (Manuscript Releases, Vol. 18, p. 28) Deci este destul de clar, nu-i așa? 
 
Acum, vorbind despre biserica literală din Laodicea pe care apostolul Pavel o învăța și o sfătuia în 
vremea lui, sora White spune următoarele în Manuscript Releases, vol. 16, p. 12, „O mare muncă 
excelentă a fost acordată bisericii din Laodicea. Lor li s-a dat îndemnul: „Voi fiți dar desăvîrșiți, după 
cum și Tatăl vostru cel ceresc este desăvîrșit.” Dar biserica nu a continuat lucrarea începută de solii lui 
Dumnezeu. Au auzit, dar nu au reușit să-și însușească adevărul și să ducă la îndeplinire instrucțiunile 
date. Rezultatul care a urmat este rezultatul care va urma întotdeauna cu siguranță respingerea 
avertismentelor și cerințele Domnului.” 
 
Apoi, la pagina 13 a aceluiași articol, sora White menționează care vor fi „rezultatele”, nu numai 
ale Laodiceei din vechime, ci care au fost rezultatele bisericii din vremea ei, care era cu siguranță 
în starea laodiceană în 1903, când ea a scris următoarele: „Din cauza aceasta, [adică din cauza că 
„ biserica nu a urmat lucrarea începută de solii lui Dumnezeu”] există o evlavie inferioară, prin 
care biserica este slăbită și utilitatea ei este afectată”. 
 
Nu cred că este o coincidență faptul că biserica de astăzi care pretinde a fi biserica Laodiceană a 
avut aceeași muncă acordată, același îndemn și, din păcate, cu aceleași rezultate. Și este 



interesant că Ellen White nu se referă nicăieri la biserica Laodiceană ca fiind biserica din ultimele 
zile. Numai celor cu caracteristicile Filadelfiei le desemnează ca atare. 
 
Deoarece este clar că caracteristicile bisericii din Filadelfia și ale celor 144.000 sunt aceleași, acum 
vom vedea că Biserica Laodiceană este de fapt compusă din Sinagoga lui Satana, care într-o zi se 
va închina la picioarele celor 144.000. 
 
Acum îmi dau seama că aceasta poate fi o declarație șocantă pentru voi dacă vi s-a spus 
întotdeauna și credeți că Biserica Adventistă de Ziua a Șaptea este reprezentată de biserica 
Laodiceană, dar este absolut adevărat că Laodicea și Sinagoga lui Satana sunt una și aceeași. Și pe 
lângă aceasta, după cum vom vedea în continuare, Spiritul Profetic mai spune că Sinagoga lui 
Satana este compusă din Adventişti nominali și/sau pretinşi Adventiști. 
Conform Apocalipsei 3:20, Isus stă la ușa bisericii din Laodicea și bate și nu spune nici măcar un 
lucru bun despre acea biserică, și observăm, de asemenea, că Isus nu este în biserica din Laodicea, 
ci stă afară. Citatul pe care tocmai l-am citit cu puțin timp în urmă din Scrierile Timpurii spune că 
cei din Sinagoga lui Satan vor veni și se vor închina la picioarele celor 144.000, sau cei care au 
caracteristicile Filadelfiei, adevărata biserică din zilele din urmă. Mai spune că Sinagoga lui 
Satana va spune că sunt iudei, adică vor spune că sunt poporul lui Dumnezeu; ei vor spune că sunt 
Israelul spiritual sau biserica din ultimile zile a lui Dumnezeu, dar nu sunt. 
 
Deci, este evident că ceea ce am citit până acum indică clar că adevărata biserică a lui Dumnezeu 
în aceste zile din urmă este alcătuită din cei care se potrivesc cu modelul bisericii din Filadelfia și 
nu cei din Laodicea. De asemenea, ar trebui să înțelegem, dacă avem urechi de auzit, că 
laodiceenii nu sunt descriși niciodată ca fiind fierbinți sau reci, ci întotdeauna călduți. Puteți 
cerceta Biblia și Spiritul Profetic de la început până la sfârșit, dar nu veți găsi niciodată o afirmație 
care să se refere la Laodiceea ca fiind altceva decât călduț, iar cei care sunt călduți sunt pierduți, 
clar și simplu! În momentul în care cineva din Laodiceea deschide ușa la invitația lui Isus, ei nu 
mai sunt laodiceeni călduți, ci devin filadelfieni fierbinți. Acest lucru fiind adevărat, vom observa 
acum că Dumnezeu i-a arătat surorii White că cei „care zic că sunt iudei și nu sunt, ci mint”, sunt de 
fapt pretinși Adventişti. 
 
Scriind unui frate Curtis, cu care a fost în dezacord în anumite puncte, sora White spune 
următoarele în ”Un cuvânt către turma mică, pagina 12 (A Word to the Little Flock, page 12)”: 
„Tu crezi că cei care se închină înaintea picioarelor sfinților (Apocalipsa 3:9), vor fi în sfârşit mântuiți. 
Aici nu pot fi deacord cu voi, pentru că Dumnezeu mi-a arătat că această clasă erau pretinşi Adventişti, 
care au căzut şi L-au răstignit din nou pe Fiul lui Dumnezeu şi L-au făcut de ruşine. Și în ceasul ispitei, 
care are încă să vină, pentru a arăta adevăratul caracter al fiecăruia, ei vor ști că sunt pierduți pentru 
totdeauna; și copleșiți de suferința duhului, se vor închina la picioarele sfinților.” 
 
Ați prins ideea? Acei iudei care spun că sunt și nu sunt, sunt de fapt pretinși Adventişti, Sinagoga 
lui Satana. Aici ea se referă, de asemenea, la „ceasul ispitei”, altfel cunoscut sub numele de vremea 
necazului, despre care ea spune că „are încă să vină”. Deci, când spune că cei care se închină la 
picioarele sfinților sunt pretinși Adventişti, ea nu se referă la pretinşii Adventişti ai vremii ei, ci la 
pretinşii Adventişti din ultimele zile. Cei care spun că sunt iudei și nu sunt se referă la pretinși 
Adventişti, spre deosebire de acei Adventişti care au scris pe frunțile lor Numele lui Dumnezeu, 
numele orașul Său și noul Nume al lui Isus. 
 



Va-ți gândit vreodată ce înseamnă pentru Adventiştii nominali sau pretinșii Adventiştii sau 
Adventiştii din Laodicea să vină să cadă cu fața la pământ şi să se închine la picioarele 
Adventiştilor din Filadelfia? Să cadă cu fața la pământ și să se închine la picioarele celor 144.000 
de adventişti din Filadelfia este o recunoaştere de către Adventiştii din Laodicea că Adventiştii 
din Filadelfia alcătuiesc adevărata biserică a lui Dumnezeu şi că Adventiştii din Laodicea au fost 
greșiți tot timpul. 
 
Închinarea lor la picioarele celor 144.000 este o recunoaștere că adventiştii din Laodicea au greşit 
când i-au persecutat pe adventiştii din Filadelfia, dându-i în judecată în instanţa civilă pentru 
numele confesional şi plătind zecimii unui avocat catolic pentru acest lucru; greșit când au spus 
că sunt prea dramatici suspinând și plângând pentru toate urâciunile care se fac în biserică; greșit 
când învățau că există mântuire în păcat; greșit când făceau sărbători la slujbele lor de închinare 
în loc să-și întristeze sufletele în timpul marii zile antitipice a ispășirii; greșit când au părăsit 
planul dat de inspirație privind activitatea educațională, medicală și pastorală; greșit când au 
susținut că nu ar trebui să numim biserica ”Babilon”; greșit când au susținut că biserica este în 
luntrea salvării, indiferent cât de adâncă devine apostazia; greșit când au învățat că Isus avea o 
natură umană necăzută; greșit când și-au învățat păstorii să practice programarea neuro-
lingvistică; greșit când au adoptat învățătura iezuită de formare spirituală; greșit când i-au dat 
Papei o medalie de aur; greșit când au spus că perfecțiunea caracterului nu este posibilă în această 
viață; greșit când au permis hirotonirea femeilor ca conducători și pastori; greșit atunci când le-
au permis homosexualștilor de ziua a șapte (da, da, anume homosexualști de ziua a șaptea) să 
devină nu numai membri, ci și să aibă poziții de conducere în biserică; greșit când au schimbat 
doctrinele bisericii schimbând pe Dumnezeului Adevărat al Bibliei cu dumnezeul trinitarian 
catolic; greșit când le-au spus adventiștilor din Filadelfia că au apostaziat când au părăsit biserica, 
când ei înșiși erau apostaziați; Dar știți ce? Au avut dreptate când s-au numit Biserica Laodiceană. 
 
Și iată ceva important de reținut. Scopul Sinagogii lui Satana, sau adventiştii din Laodicea, este ca 
să-i convingă pe adventiştii din Filadelfia că ceea ce ştiu ei în inimile lor nu este adevăr, făcând 
astfel pentru a-i păstra în biserica lor călduţă care va fi vărsată din gura Domnului. 
 
Încă nu sunteți convinși că Sinagoga lui Satan este compusă din adventişti nominali, adventiști 
pretinși sau adventiști Laodiceeni? Scrieri Timpurii, pagina 261, „Am văzut că Dumnezeu are copii 
sinceri printre adventiștii cu numele și bisericile căzute și, înainte ca plăgile să fie turnate [cu alte 
cuvinte, chiar înainte ca perioada de probă (harul) să se încheie], pastori și popor vor fi 
chemați afară din aceste biserici [bisericile adventiste nominale și bisericile căzute care păzesc 
duminica] și vor primi cu bucurie adevărul. Satana știe aceasta; și înainte de a fi dată marea strigare 
a celui de-al treilea înger, el stârnește un entuziasm în aceste grupări religioase, pentru ca aceia care 
au respins adevărul să poată gândi că Dumnezeu este cu ei. El nădăjduiește să-i amăgească pe cei 
cinstiți și să-i facă să creadă că Dumnezeu încă lucrează pentru biserici. Dar lumina va străluci și toți 
aceia care sunt cinstiți vor părăsi bisericile căzute și vor lua poziție alături de rămășiță.” Și cine este 
rămășița? Rămășița sunt cei care au caracteristicile bisericii Filadelfia, biserica ultimilor zile. 
 
Prieteni, este timpul să ne scoatem capul din nisip și să facem rost de ulei în lămpile noastre, 
astfel încât să putem vedea adevărul așa cum este în realitate! Lăsați-mă să vorbesc direct, ca să 
nu mă înțeleagă nimeni greșit. Astăzi, Conferința Generală a Adventiștilor de Ziua a șaptea 
recunoaște că ei sunt biserica Laodiceană și, cu această recunoaștere, ei recunosc că sunt 
Sinagoga lui Satan fără să-și dea seama. De ce nu-i credem pe cuvânt având o înțelegere clară a 
ceea ce înseamnă aceasta? 



 
Observați ceea ce ei înșiși admit în propria lor publicație oficială a bisericii, Adventist Review, 28 
august 2008, p.5: „Astăzi ezităm să pretindem că suntem rămășița [și acesta este un lucru bun, 
pentru că ei nu sunt]; dar cât despre Laodiceea, noi suntem! Numai noi!... Niciun alt grup creștin nu 
se luptă cu noi pentru privilegiul îndoielnic de a fi identificat cu el... pretinzând drepturi exclusive 
asupra Laodiceei nu este incorect din punct de vedere politic. Așadar, ne fiind contestați, ne-am 
ancorat în opinia că adventiştii de ziua a șaptea sunt singurul grup imaginat în conceptul apocaliptic 
al acelui termen.” 
 
Și iată încă câteva citate de la o dată anterioară, ceea ce înseamnă că ei au avut această înțelegere 
de foarte mult timp, de fapt înainte ca majoritatea dintre noi să ne fi născut. 
 
Advent Review, 9 noiembrie 1939 „Ultima biserică [Laodicea] nu va fi vărsată; nu va fi respinsă; ea 
va birui triumfător.” 
 
Advent Review, 30 noiembrie 1939 „Biserica Laodiceană este biserica de tranziție... aceasta este 
însăși biserica care va fi transferată în Împărăția lui Dumnezeu.” 
 
Ar putea aceste trei afirmații anterioare să fie mai contradictorii cu Cuvântul lui Dumnezeu? Fără 
îndoială, Conferinţa Generală a Adventiştilor de Ziua a Şaptea este absolut sigură de cine sunt ei. 
Ei sunt Laodicea și nu sunt contestați în această privință. Și nu numai atât, dar ar trebui să 
înțelegem că atunci când ceva este scris în oricare dintre publicațiile oficiale ale bisericii, este o 
recunoaștere că este aprobat de către biserică. 
 
Următorul este un citat din Ministry, decembrie 1948, pagina 23, „Când produsul final poartă 
ștampila unei edituri standard, poartă aprobare confesională. Atunci este o publicație confesională, nu 
privată. Are o măsură de autoritate și demnitate care nu sunt altfel posibile”. 
 
Este o recunoaștere destul de mare, nu-i așa? Totuși eu sunt mai preocupat de ceea ce spune 
Spiritul Profetic cu privire la Biserica Laodiceană, nu ești și tu? 
 
Notebook Leaflets, pagina 99, „Cei care pretind că cred adevărul nu dețin acea putere pe care 
Dumnezeu le-ar fi dăruit dacă ar fi crezut cu adevărat și s-ar strădui să se asemene Chipului Său. 
Biserica este în starea Laodiceană. Prezența lui Dumnezeu nu este în mijlocul ei.” 
 
Ce? „Prezența lui Dumnezeu nu este în mijlocul ei”? Ce înseamnă aceasta pentru biserica adventistă 
din Laodicea? 
 
Observați și ceea ce scrie în cartea Faptele Apostolilor, p. 55 (traducere din original), „Până la 
sfârșitul timpului, Duhul Sfânt trebuie să fie prezent în adevărata biserică.”. 
 
Dar din moment ce Duhul nu este cu biserica din Laodicea, cum poate fi aceasta biserica lui 
Dumnezeu din ultimile zile? Prezența lui Dumnezeu, conform a ceea ce tocmai am citit, nu va 
părăsi niciodată adevărata biserică. Dacă structura bisericii adventiste de ziua a șaptea este 
Laodiceea și prezența lui Dumnezeu nu este în Laodiceea, atunci singura concluzie la care putem 
ajunge este că Conferința Generală și toate bisericile sale structurale nu pot compune adevărata 
biserică a lui Dumnezeu. Atunci, în ce biserică putem găsi „prezența lui Dumnezeu”? 
 



The Upward Look, p. 315 „Dumnezeu are o biserică. Nu este marea catedrală, nici așezământul 
național, nici diferitele confesiuni; ea este poporul care îl iubește pe Dumnezeu și păzește poruncile Lui. 
„Acolo unde doi sau trei sunt adunați în numele Meu, acolo sunt Eu în mijlocul lor” (Matei 18:20). 
Acolo unde Hristos este chiar printre cei puțini umili, acea este biserica lui Hristos, pentru că doar 
prezența Celui Înalt și Sfânt care locuiește în veșnicie poate constitui o biserică.” 
 
Îl iubesc Laodiceenii pe Dumnezeu și păzesc poruncile Lui? Dacă ar face-o, nu ar fi călduți, nu-i 
așa? Nu, ci „cei smeriți, puțini la număr” care „îl iubesc cu adevărat pe Dumnezeu și țin poruncile 
Sale” sunt cei care sunt caracterizați ca adventişti din Filadelfia. 
 
Dacă prezența lui Dumnezeu locuiește în adevărata Sa biserică și numai prezența Lui poate 
constitui o biserică, aceasta înseamnă că, din moment ce prezența lui Dumnezeu nu este în 
Laodiceea și că ea nu este adevărata Biserică, atunci trebuie să fie, prin urmare, o contrafacere a 
adevăratei biserici. Trebuie să fie o biserică care pretinde că este adevărata biserică, dar o biserică 
care este condusă de o altă putere. Cum poate fi altfel? 
 
Observați ce mai spune Spiritul Profec despre Laodiceea și despre Biserica Adventistă de Ziua a 
Şaptea: Manuscript Releases, volumul 19, pagina 176, 1898, „Dacă biserica lui Dumnezeu devine 
călduţă [adică Laodicea], ea nu este în favoarea lui Dumnezeu mai mult decât bisericile care sunt 
reprezentate ca fiind căzute, un locaș al dracilor, o închisoare a oricărui duh necurat, o închisoare a 
oricărei păsări necurate și urîte [Apropo, aceasta este o descriere a Babilonului în Apocalipsa 
18:2]. Cei care au avut ocazia să audă și să primească adevărul și care s-au unit cu biserica 
Adventistă de Ziua a Șaptea, numindu-se poporul care păzește poruncile lui Dumnezeu și totuși nu 
posedă mai multă vitalitate și consacrare lui Dumnezeu decât bisericile nominale, cu siguranță vor 
primi din urgiile lui Dumnezeu la fel ca și bisericile care se opun Legii lui Dumnezeu.” 
 
Și cine va primi plăgile lui Dumnezeu conform Apocalipsa 18:4? Este clar, Babilonul! Vedeți, 
trebuie să scoatem din cap ideea că adventiştii din Laodicea nu pot face parte din Babilon și că 
termenul Babilon nu se aplică la ei înșiși, ci doar la bisericile duminicale. Este clar din inspirație 
că se poate aplica și se aplică și pentru Corporația Conferinței Generale Adventiste de Ziua a 
șaptea, deoarece fără îndoială se potrivește modelului de astăzi și ei spun direct că sunt 
reprezentați ca fiind biserica Laodiceană călduță care, spre deosebire de ceea ce cred ei, va fi 
vărsată din gura lui Dumnezeu și ”vărsată”, nu înseamnă intrarea în Împărăția lui Dumnezeu. 
 
Ar putea fi o idee bună în acest moment să citim o declarație care ne spune exact cum ar trebui să 
ajungem la concluzii adecvate despre subiecte precum cele pe care le studiem astăzi. 
 
În Solii Alese, vol. 1, pagina 42, scrie următoarele: „Mărturiile însele vor fi cheia care va explica 
soliile prezentate, așa cum Scriptura este explicată de Scriptură.” Și exact asta am făcut în ultima oră; 
lăsând Mărturiile înseși să-și explice propriul sens, mai degrabă decât să le punem o construcție 
umană sau să încercăm să ne convingem că nu vorbesc ceea ce spun în mod clar. 
 
În Scrieri Timpurii, pagina 96, scrie: ”Mi-a fost arătat că adevărul, dacă este publicat acum, va 
rămâne în picioare, căci este adevărul pentru ultimele zile; el va trăi și nu va fi nevoie să se spună 
decât puțin despre el în viitor. Nu trebuie așternute pe hârtie nenumărate cuvinte pentru a îndreptăți 
ceea ce vorbește de la sine și strălucește în toată lumina sa. Adevărul este direct, simplu, clar și iese cu 
curaj în propria-i apărare; dar lucrurile nu stau la fel cu rătăcirea. Este atât de șerpuită și răsucită, 
încât are nevoie de o mulțime de cuvinte pentru a o explica, în forma întortocheată pe care o are.” 



 
Pentru a ne convinge că biserica Laodiceană este biserica de tranziție și că nu va fi respinsă și 
vărsată, contrar mărturiei clare a Scripturii și a Spiritului Profetic, Sinagoga lui Satana a scris 
multe cărți de-a lungul anilor cu cuvinte întortocheate și răsucite și a folosit o mulțime de cuvinte 
în predicarea lor pentru a distruge adevărul în aceste ultime zile, încât adevărul simplu a devenit 
atât de obscur pentru mintea multor mulțimi de pretinși adventişti, încât le este foarte greu să 
discearnă ce este adevărul simplu și clar. De aceea Isus spune: „Cine are urechi de auzit, să audă”. 
 
Acum să privim acest subiect dintr-un alt unghi, pentru că Dumnezeu dă întotdeauna mai multe 
dovezi atunci când vrea ca oamenii să stăpânească adevărul prezent. Acesta este unul dintre 
motivele pentru care multe dintre profețiile Biblice sunt repetate din mai multe perspective 
diferite, dar toate învață aceeași lecție și este, de asemenea, același model este urmat și de pildele 
pe care le-a spus Isus, pentru că Dumnezeu vrea ca noi să înțelegem ideea. 
 
În Review and Herald, 19 august 1890, se spune: „Starea bisericii reprezentată de fecioarele 
neînțelepte este, de asemenea, descrisă ca fiind starea Laodiceană”. 
 
Acum permiteți-mi să vă pun o întrebare. Conform pildei, fecioarele neînțelepte intră prin ușa 
deschisă înainte ca ea să fie închisă? Nu. Ele au făcut parte din procesiune, dar au mers la 
altcineva decât Dumnezeu pentru a-și cumpăra uleiul. Uleiul pe care l-au avut fecioarele înțelepte 
reprezintă Duhul Sfânt, ceea ce înseamnă că uleiul primit de cele neînțelepte reprezintă un alt 
duh. 
 
Isus a spus că erau zece fecioare care așteptau mirele, dar câte sunt în cele din urmă mântuite? 
Doar cinci. Asta nu înseamnă că în cele din urmă jumătate dintre cei care pretind că sunt creștini 
vor fi mântuiți, pentru că știm că majoritatea vor fi pierduți. Atunci, de ce a împărțit Isus cele 
două grupuri în jumătăți egale? Ei bine, nu am nicio declarație inspirată care să susțină aceasta, 
așa că luați-o pentru cât valorează, dar cred că Isus a vrut să știm că toată lumea are șanse egale 
de a ajunge în împărăția Sa. Așa cum toți sunt invitați și au ocazia să facă o alegere corectă, tot 
așa El spune că cinci vor fi mântuite și cinci pierdute. Dumnezeu este cinstit cu noi și El vrea să 
știm că putem fi în oricare dintre aceste două grupuri după alegerea noastră. 
 
Faptul că despre toate cele zece se spune că sunt fecioare ne sugerează că toate au făcut parte 
dintr-o biserică curată la început, dar ceva s-a întâmplat în timp ce așteptau ca Isus să apară. Are 
loc o separare și cele cinci fecioare neînțelepte nu ajung niciodată în odaia de nuntă și sunt 
reprezentate ca Laodiceeni. Totuși în cele din urmă, ele ajung la locul în care ar trebui să fie, dar 
când ajung acolo, descoperă că ușa este închisă, harul este închis și când aceste fecioare 
neînțelepte bat la ușă, Isus le răspunde „Nu vă cunosc” . 
 
Acum, sunt unii care spun că, deoarece cele șapte biserici reprezintă șapte perioade de timp ale 
erei creștine, ceea ce întradevăr sunt, ar trebui să existe o mașină a timpului pentru a călători 
înapoi la timpul reprezentat de biserica din Filadelfia, de aceea, ei cred că noi suntem blocați în 
perioada Laodiceană, indiferent dacă ne place sau nu, și de aceea sunt mândri că sunt laodiceeni 
și cred că acea biserică va fi mântuită în cele din urmă. 
 
Dar stiți ce? Nu există nici o declarație în Spiritul Profetic care să sugereze că perioada de timp 
reprezentată de Filadelfia sau Laodiceea, ajunge la sfârșitul lor, cel puțin nu până când va veni 
Domnul. Dimpotrivă, Spiritul Profetic se referă în mod repetat la cei 144.000 de filadelfieni ca 



fiind biserica din ultimile zile și că acea biserică va merge până la sfârșit și va fi mântuită. Iar acei 
oameni de conducere, precum James White, despre care am auzit mai devreme, au fost foarte clari 
că biserica din Filadelfia este biserica din ultimile zile și, de asemenea, citim că Ellen White 
confirmă aceasta. Deci, dacă Filadelfia este biserica din ultimile zile, cum poate și Laodicea să fie  
biserica din ultimele zile? Ceva nu are sens aici, nu-i așa? Pentru că Dumnezeu nu are două 
biserici! El are „O” biserică, așa cum am citit mai devreme. 
 
Există întotdeauna două grupuri, cei mântuiți și cei pierduți, dar nu două biserici. De la început 
Dumnezeu a avut o singură biserică, dar au existat întotdeauna două grupuri distincte care ajung 
până la sfârșit; totuși, în cele din urmă fiecare are o destinație diferită, așa cum ne învață pilda 
celor zece fecioare. Una este adevărata biserică a lui Hristos, reprezentată de cele cinci fecioare 
înțelepte; cei care au caracteristicile bisericii din Filadelfia, iar celelalte cinci sunt reprezentate de 
cele neînțelepte; sau cei care au caracteristicile bisericii Laodiceea, Sinagoga lui Satana. 
 
De fapt, Ellen White a profetizat despre aceste două grupuri ca fiind acelea care au fost odată una 
în mărturisirea lor de Hristos, dar s-au despărțit în cele din urmă. După ce ea citează Isaia 8:11-
16, și vă voi lăsa să citiți și dvs. când veți avea timp, ea spune următoarele în într-un articol din 
The Review and Herald, 18 iulie 1907, pe care l-a intitulat „Un mesaj către biserici”, și acestea 
sunt bisericile Adventiste, iar contextul este: ”aceste ultimele zile”. „În această reprezentare a 
profetului [profetul Isaia în capitolul 8 versetele 11-16], vedem că Satana lucrează nu numai cu 
cei lumești, care nu au frica și dragostea de Dumnezeu înaintea lor, ci și cu cei care își mărturisesc 
credința în Hristos. Aici sunt reprezentate clar două partide distincte, formate dintr-o companie care 
au fost odată unite. Membrii uneia dintre aceste partide sunt în opoziție față de voința lui Dumnezeu 
[care ar fi Laodiceenii]. Ei s-au separat de partida celor loiali și adevărați [sau de partida 
Filadelfienilor] și acum sunt în rezistență față de avertismentele Duhului lui Dumnezeu.” 
 
Și prieteni, depinde de fiecare dintre noi în mod individual să „împarțim corect cuvântul 
adevărului”, astfel încât să putem alege în care dintre aceste două partide vrem să fim. 
 
Observați ce scrie în Solii Alese, vol. 2, pagina 66, „Solia către laodiceeni este aplicabilă pentru acei 
adventiști de ziua a șaptea care au avut o lumină mare, dar nu au umblat în ea. [Ei sunt „îm 
rezistență față de avertismentele Duhului lui Dumnezeu”, așa cum spune declarația 
anterioară, nu-i așa?] Este vorba despre aceia care au făcut mari mărturisiri de credință, dar nu au 
ținut pasul cu Conducătorul lor și vor fi „vărsați din gura Lui”, dacă nu se vor pocăi.”. 
 
Conform acestei afirmații, Laodiceenii nu umblă în lumină și nu s-au ținut în pas cu Isus și vor fi 
pierduți dacă nu se vor pocăi, dar dacă se pocăiesc și încep să umble în lumină și țin pasul cu 
Mântuitorul, ei nu vor rămâne călduți, nu-i așa? Nu! Deci vor avea atunci caracteristicile 
Filadelfiei. Vor părăsi rândurile fecioarelor neînțelepte, pentru a se alătura celor înțelepte. 
 
Deci întrebarea este, ca adventist, unde vă încadrați? În ce biserică sunteți membru? Deoarece 
biserica din Filadelfia reprezintă pe cei 144.000 și ar trebui să ne străduim să fim printre acest 
număr, iar biserica din Laodiceea reprezintă Sinagoga lui Satana, de care ar trebui să scăpăm. În 
curând, perioada de probă (harul) se va încheia, iar cei care sunt adventişti din Laodicea, crezând 
că Dumnezeu este cu ei, când de fapt El nu este, se vor pleca şi se vor închina la picioarele celor 
144.000 de adventişti din Filadelfia care au cu adevărat prezenţa Celui PreÎnalt şi Sfânt în mijlocul 
lor. 
 



Veți fi găsit printre rândurile celor care se vor închina la picioarele celor 144.000, sau veți stâ în 
fața celor care se închină? Alegerea vă aparține și dacă vă aflați în mulțimea greșită, alegeți să 
evadați din Laodicea astăzi și să deveniți parte din biserica din Filadelfia, deschizându-vă ușa 
inimii și permițându-i lui Isus să intre înainte de a fi prea târziu. Invitația este deschisă chiar 
acum, dar nimeni nu poate spune cât va dura. Fie ca Duhul lui Dumnezeu să vă dea convingerea și 
puterea de a face ceea ce știți că este corect până când perioada de probă (harul) nu s-a închis. 
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